
Zápis z jednání Finančního výboru 
Číslo: 4 
Hodina: 16:30 
Datum: 10. 6. 2019 
Místo: Restaurace U Varhanáře  
Přítomni za FV: Ing. Zdeněk Jirásek, Ing. Kateřina Daczická, JUDr. Lubomír Talanda, Ing. Robin Jiráň, 

Ing. Milan Nedvěd, RNDr. Robert Otruba 
za MÚ: Ing. Monika Bulánková , Ing. Josef Viktora 
Hosté:  
Omluveni: RNDr. Ivo Šanc, CSc, Ing. Tomáš Pilc , Mgr. Jan Klán 
 
Program jednání: 

1. Pravidla ověřování zápisu 
2. Projednávání překládaných materiálů do ZM 
3. Metodika postupu budoucích kontrol na základě usnesení č. 65/19 
4. Dotazy a připomínky členů FV 
5. Návrh na změnu termínu jednání v září 2019  

Add 1) 

Z důvodu neshod ve formulaci předchozího zápisu jednání FV – se změní forma ověření. Zápis bude neprodleně 
vyhotoven den po konání FV. Bude nejprve poslán předsedovi FV, který ověří. Zápis se posléze zašle všem 
členům FV, kteří se můžou vyjádřit do druhého dne. Pokud se nevyjádří – bere se zápis jako odsouhlasený. 
Zápis se předává kanceláři tajemníka k zveřejnění nejpozději do pátku před konáním ZM. Pokud některý člen 
zjistí nesoulad zápisu se skutečností po tomto termínu, oznámí tuto skutečnost předsedovi FV, který může 
rozpor okomentovat přímo na konání ZM. 

Add 2) 

Nejprve byl vysvětlen způsob předání materiálu, které jsou předkládány na jednání ZM. Členové FV mají sice 
zprovozněn přístup do materiálů RM a ZM, ale až po jednání v příslušném orgánu. Proto, aby se mohli vyjádřit 
k materiálům, které budou na ZM teprve předloženy, musí je dostat elektronicky. Členové FV tedy žádají 
všechny správce, aby jim prostřednictvím zapisovatele byla předložena všechna rozpočtové opatření, dále 
prodeje a nákupy majetku nad 50 tis. Kč, veškeré plánované investiční záměry s případným dopadem na 
budoucí finanční hospodaření a nákladovost. FV bude posílán i program ZM – takže si budou moci dodatečně 
napsat o zaslání dalších materiálů, které budou projednávány.  

Diskutován byl materiál 1/04 – dohoda o využití sportoviště ve sportovní hale Klimeška (GBA), které ovšem 
měli k dispozici jen členové FV, kteří jsou současně členy ZM. Byl požadován doložit výpočet skutečných 
nákladů na halu Klimeška, kterou na minulém ZM přednesla vedoucí OSM Ing. B. Maternová (viz příloha č. 1). 
Předseda FV vysvětlil, že Akademie nemá podporu od sportovní komise. Poukazuje na to, že by se měl brát 
zřetel i na prestiž, kterou by Akademie do Kutné Hory vnesla tím, že by se zde hrála 1. liga. Dále upozorňuje, že 
není vypracována ucelená koncepce využití všech sportovních hal v Kutné Hoře, dle jeho šetření využívané 
nejsou tak jak by mohly být. V tomto smyslu bude předseda FV jednat s místostarostou Mgr.Šnajdrem. 

Materiál 1/05 - Návrh Bc. Drtiny- Odměny za výkon funkce neuvolněným členům ZM - materiál diskutován 
předsedou FV i Ing. Daczickou. JUDr. Talanda informoval, že odměny pro členy komisí a výborů podporuje. V 
případě přiznání ji věnuje na kulturní účely. 

2/01 -Schvalování účetní závěrky Města Kutná Hora za rok 2018 – diskutována poznámka v důvodové zprávě: 
„Přesto auditorská společnost doporučuje v rámci inventarizace prověřit rozpracované investiční akce podle 
jednotlivých akcí z hlediska jejich dokončenosti, rozpracovanosti, použitelnosti, zvláště pak u akcí bez pohybu.“ 
Jakým způsobem se tento požadavek prověřuje. Bylo vysvětleno, že se jednotliví správci, kteří tyto 
rozpracované investice mají ve své dikci, musí k dané rozpracované investici vyjádřit a tyto skutečnosti se doloží 
do inventurního zápisu (viz příloha č. 2) 
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2/02 -Závěrečný účet za rok 2018 a 2/03 - Návrh na rozpočtové opatření EKO 9 bez připomínek 

4/03 Rozpočtové opatření OPPŠK č. 12 – bez připomínek 

4/04 Rozpočtové opatření OPPŠK č. 14-16 – dotaz – jak je to s halou BIOS. Halu má ve správě ZŠ 
T.G.Masaryka. Oprava horizontálních luxferových panelů – kde jsou? Z levé strany budovy ZŠ Kamenná Stezka – 
aby světlo pronikalo do suterénu a je v havarijním stavu. 

4/05 Rozpočtové opatření OPPŠK č. 17 a uzavření VPS – nákup sanitárního kontejneru. Přítomní členové FV 
souhlasili s nákupem kromě RNDr. Otruby, který se zdržel hlasování, tak jako na RM. 

Add 3) 

FV projednával možnost zpracování Metodiky postupu budoucích kontrol na základě usnesení č. 65/19 kterým 
ZM pověřuje Finanční výbor z pozice vlastníka k provedení kontroly u všech obchodních společností 100% 
vlastněných městem a souhlasí s tím, aby zmocněnci měli právo nahlížet do všech dokumentů společností jako 
by tak činil vlastník. Předseda FV zašle všem členům návrh „Jednací řád a metodika činnosti FV“. Bude 
projednán na příštím jednání FV. 

Dále se FV usnesl na jmenování kontrolní skupiny pro provedení kontroly na Technických službách s.r.o. ve 
složení – předsedkyně skupiny Ing. Daczická, člen JUDr. Talanda a Ing. Jiráň. 

Ing. Daczická neprodleně pošle členům FV svůj návrh metodiky kontroly k případnému vyjádření. Poděkovala 
Ing. Jiráňovi za jeho příspěvek k jejímu návrhu. 

 

Add 4) 

JUDr. Talanda zmínil usnesení ZM č, 156/18 ze dne 11. 9. 2018, kterým ZM schválilo předložený návrh na 
navýšení rozpočtových příjmů o 4 716 479 Kč včetně DPH – nájemné Městských lesů a rybníků dle oznámení ze 
dne 19. 6. 2018 a tyto příjmy byly částečně použity na úhradu navýšení výdajů v důsledku rozhodnutí o 
navýšení pracovních míst a změn v oblasti personální v celkové výši 864 300 Kč a zbývající částka ve výši 
3 852 179 Kč navýšila rozpočtovou rezervu. Předseda FV sdělil, že je požádáno o další 2 pracovníky na odbor 
dopravy (vysvětlení v důvodové zprávě, která půjde do RM na 12.6.2019). FV se dotazuje jak je daleko avizovaný 
procesní a personální audit. Dle informace dostal odpověď předseda FV od tajemníka úřadu v tomto znění: 

„V současné době jsou zpracovány podklady – požadavky co by měl procesní audit samosprávných činností 
úřadu obsahovat.  

Finanční náročnost na zpracování auditu se podle zkušeností některých samospráv, které jej realizovaly, 
pohybuje v rozmezí 300 – 500 tis. Kč. 

 S ohledem na uvedené skutečnosti, rozhodla rada města dne 29.5.2019 usnesením č. 456/19 o zadání 
zpracování žádosti o dotaci z operačního programu zaměstnanost – výzva č. 92, z dotace lze čerpat finanční 
prostředky na procesní audit. Konec výzvy je 21.6.2019.“ 

JUDr. Talanda na tuto odpověď reagoval: „Pokud by byl skutečný zájem na monitorování a řízení úřadu, stačilo 
by využít této aplikace http://kvalitavs.cz/metody/benchmarking/ a s jejími výstupy a citlivou aplikací za cenu 
do 50 tisíc Kč by mohlo být dosaženo potřebných výsledků. Žádný externí audit nic z toho za nikoho neprovede. 
Jsem proti vynakládání, byť dotačních prostředků na neefektivní audit. Domnívám se, že kompetentní (nebo 
spíše dotčení) úředníci o této možnosti vědí, ale je pohodlnější a zavádějící schovávat se za informace o 
statisícových nákladech, které sami odrazují a zpochybňují již dopředu smysluplnost takového "auditu". Jde-li 
nám všem o prospěch města pak bez ohledu na koalici a opozici je tohle cesta, jak upozornit na možnost, 
kterou by měl využívat tajemník úřadu a také celé vedení města. Pokud bude třeba další informace, doplním.“ 

Do RM jde Harmonogram zpracování rozpočtu na rok 2020 – bude zaslán i členům FV. 

Add 5) 

Další jednání Finančního výboru bylo z pracovních důvodů předsedy FV přeloženo a přítomnými členy 
odsouhlaseno z avizovaného úterního termínu 3. 9. 2019 na pátek 30. 8. 2019 místo stejné čas 14:00. 

http://kvalitavs.cz/metody/benchmarking/
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Zapsala: Ing. Monika Bulánková 
Kontroloval: Ing. Zdeněk Jirásek 
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MĚSTO KUTNÁ HORA 
Kancelář tajemníka 

 
Zpráva pro jednání 

Rady města Kutná Hora 
dne 12. 6. 2019 

 
Zprávu předkládá: Tomáš Hobl, tajemník MÚ Kutná Hora 
 
Zprávu zpracoval: Tomáš Hobl, Ing. Jaromír Ďoubal 

 
k žádosti o navýšení počtu zaměstnanců MěÚ Kutná Hora – ODSH 

  
 
Návrh na usnesení: 
 
Rada města 
 
I. s c h v a l u j e  
s účinností od 1.8.2019 navýšení počtu zaměstnanců Městského úřadu v Kutné Hoře – 
odboru dopravy, o dvě pracovní pozice – referent společných činností dopravní soustavy 
státu, dopravní přestupky, správní řízení. 
 
II. s t a n o v í 
celkový počet zaměstnanců MěÚ Kutná Hora v počtu 191 
 
III. u k l á d á  
 tajemníkovi úřadu vypsat na tyto pracovní pozice výběrová řízení. 
 
 
 
 
Zodpovídá: T. Hobl                       Termín: 31. 7. 2019 
 
 
Důvodová zpráva: 
 
Příloha: Přehled přestupků za období prosinec 2018 až květen 2019 (excel. tabulka) 
              Žádost a zdůvodnění vedoucího odboru dopravy 
    

Žádost 
 
Vážený pane tajemníku. 
 

Před dvěma měsíci jsem Vás požádal o navýšení jednoho až dvou pracovních míst na odbor 
dopravy z důvodu navýšení administrativy při zajišťování výzev provozovatelům vozidel, jejichž 
vozidla byla oznámena z úsekového měření radarem umístěným v Malíně z důvodu nedodržení 
předepsané rychlosti. Bylo nám vyhověno jednou brigádnicí na zpracování výzev,  ale správní řízení 
tato pracovnice nemůže vyřizovat. Protože v průběhu měsíců od začátku roku stoupá počet výzev a 
tím i počty správních řízení, žádám Vás opět      o  2 pracovníky, a to na vyřizování správních řízení. 
Požadavek zdůvodňuji následovně.   



Výzva provozovateli - jedná se ze strany správního orgánu o první úkon před správním řízením, který 
směřuje k provozovateli vozidla. Pokud provozovatel vozidla určenou částku do 15 dnů od převzetí 
uhradí, správní orgán danou věc tímto ukončí. Pokud však nedojde k uhrazení určené částky nebo 
dojde k zaplacení částky po lhůtě splatnosti, což je 16 a další dny, nebo nedojde-li k převzetí obsílky  
nebo pokud provozovatel vozidla oznámí správnímu orgánu konkrétního řidiče vozidla v době 
spáchání přestupku, pak správní orgán po uplynutí 60 dnů od zjištění přestupku s provozovatelem 
vozidla nebo konkrétním řidičem musí zahájit tak zvané správní řízení. Správní řízení je vedeno dle 
zákona č. 500/2004 Sb., správní řád –  správní řízení musí být započato oznámením o zahájení 
správního řízení a vydáním příkazu. V příkazním řízení je pokuta za přestupek stanovena zákonem č. 
361/2000 Sb., o provozu na pozemních komunikacích v rozmezí od 1500 Kč do 5000 Kč (v závislosti 
na výši překročené rychlosti vozidla snížené o toleranci měřidla – 3 km/h). Pokud přestupce na daný 
příkaz podá odpor, zahajuje správní orgán správní řízení dalšími úkony s přestupcem, což je 
předvolání k ústnímu projednání, poté možnosti seznámení se se spisem, sepsání protokolu 
a následným vydáním rozhodnutí, proti kterému se může přestupce dále odvolat ke KÚSK (za vedené 
správní řízení související s vydáním rozhodnutí se dle zákona ukládají náklady řízení ve výši 1000 
Kč). Správní orgán musí rozhodnout nejpozději ve lhůtě jednoho roku ode dne spáchání přestupku, 
jinak se přestupek odkládá z důvodu prekluze. Z výše uvedeného popsaného procesu správního řízení 
je zřejmé, že stávající pracovníci zajišťující výzvy nejsou schopni a hlavně svým vzděláním (dle 
pracovní náplně pracovníci 8 plat. třídy zajišťující administrativní práce) nesplňují předepsané 
požadavky na zpracování a vedení správního řízení. Proto, z důvodu plynulého a v zákonných lhůtách 
vedeného správního řízení plynoucího z počtu přestupků, žádám o přijetí nových dvou pracovníků 
s odpovídajícím vzděláním za účelem vedení správního řízení. Správní řízení by mělo být ze zákona 
zahájeno bezodkladně po odložení předmětné výzvy. V současném obsazení referentů správního řízení 
(řeší dopravní nehody, alkohol či drogy za volantem, špatné parkování apod.) není v silách odboru 
dopravy nárůst nových správních řízení zajistit (z tabulky je zřejmé, že se jedná o cca 600 správních 
řízení – z celkového počtu zjištěných přestupků je to 18%). Pokud vezmeme celkovou částku, která 
bude jen ve správním řízení následně uložena, jedná se o částku 1 715 000 Kč (tj. předběžný výpočet 
za měsíc prosinec 2018 až březen 2019 - viz tabulka), která bude dalším příjmem města kromě příjmu 
z uložených výzev provozovatelům. Z toho vyplývá, že dva noví pracovníci nezatíží městský rozpočet, 
naopak v dalších měsících městský rozpočet budou výrazně posilovat. Z důvodu již vzniklého 
časového zpoždění je nutné přijmou dva pracovníky co nejdříve, neboť správní řízení počínaje 
měsícem prosinec nebyla doposud zahájena. Pracovník správního řízení je schopen za měsíc (20 
pracovních dnů) zpracovat a vyřídit cca 80 případů. V současnosti je ke zpracování 857 případů.  
 

Dále jsem se dne 3.6.2019 v internetových zprávách Svoboda.info dočetl informaci starosty 
města Kutné Hory, že na podzim roku 2019 bude instalováno další úsekové zařízení a to v ulici 
Kouřimská. Pokud je tomu tak, žádám touto cestou zároveň příslib, že na výkon státní správy plynoucí 
z instalace nového radaru – úsekového měření, budou na podzim přijeti na odbor dopravy další dva 
pracovníci, kteří budou pro nový radar zajišťovat výkon státní správy. Bez tohoto slibu není odbor 
dopravy schopen plynule a v zákonných lhůtách zajistit výkon státní správy plynoucí z instalace 
druhého radaru. 

 

Na závěr bych chtěl opět pozvat členy vedení města, rady města i zastupitele města k návštěvě 
daného pracoviště na odboru dopravy, kde se mohou seznámit s celým postupem vypracování výzev a 
průběhu vedeného správního řízení. Seznámení se s celou problematikou výkonu státní správy na 
úseku správního řízení jistě přispěje k včasnému zajištění bezproblémového chodu této agendy. Pevně 
věřím, že v zájmu zachování výkonu státní správy plynoucí z dodržování platných zákonů bude mé 
žádosti kladně vyhověno.     
 
 
Děkuji. 
 
Ing. Jaromír Ďoubal  
vedoucí odboru dopravy a SH 



Finanční výbor – kontrola městských společností 
 

• nezávislá kontrola činností (procesů) v městských společnostech 
• ověření spolehlivosti vnitřního kontrolního systému městských společností 
• analýza a monitorování rizikových oblastí (oblastí, kde mohou z firmy utíkat peníze, správnost 

výkaznictví, efektivita – úspory nákladů 
 
Cíl: 

• zajištění integrity majetku městské společnosti 
• pravdivost informací 
• stálé efektivní řízení městské společnosti 

 

Výstupem kontroly městských společností: 
 

• posouzení, zda je efektivně nakládáno s majetkem, který má městská společnost v nájmu. 
• posouzení, zda, nedošlo k negativnímu ovlivnění hospodaření společnosti na základě rozhodnutí 

orgánů města.  
• posouzení zda existují případy, kdy společnost jednala jednoznačně nehospodárně. 
• prověření, způsobů sledování a účtování výnosů a nákladů jednotlivých činností společnosti a 

kontrola rentability jednotlivých činností. 
• prověření uzavírání jednotlivých smluv a pořizování nákupů 
• prověření efektivity využívání lidských zdrojů 
• prověření systémů hodnocení a odměn 
• prověření kvality dashbordu a výstupů +  automatizovaných kontrol, které jsou k dispozici valné 

hromadě. 
• prověření způsobu, jak společnosti  hodnotí rizika s přímým dopadem na hospodářský výsledek 

společnosti 
• prověření způsobů tvorby rozpočtu a jeho následného plnění 

 
Postup: 
 

• Úvodní schůzka 
• Vyžádání dokladů a písemností 
• Samotná práce v těchto oblastech: 

1- finanční audit  
2- vnitřní účetní kontrola  
3- kontrola důležitých smluv/ kontraktů (investoři, dodavatelé, odběratelé, zaměstnanci atd.) 
4- transakční cykly jako např.prodej, inkaso, nákup, výdaje, pohledávky, závazky 
5- využití lidských zdrojů, personalistika 

• Výstup a zpráva z kontroly 

Požadované doklady pro kontrolu městských společností: 
 

• Organizační schéma společnosti  
• Etický kodex   
• Směrnice o vedení účetnictví včetně procesů:  

1-  proces nákupní objednávky  
2-  proces platby přijatého plnění  
3-  proces uzavíraní smluv  
4- proces nabídky služeb/zboží pro město Kutná Hora  
5-  proces nabídky služeb/zboží pro ostatní subjekty  
6- proces cenotvorby služeb/zboží  
7- proces poskytování sponzoringu a reklamy společnosti  
8- proces nákupu majetku/ vyřazení majetku   
9- proces skladování  
10- proces schvalování   
11- proces odpisu pohledávek  



12- proces inventarizace majetku/skladů  
13-  proces tvorby dohadných položek  
14- proces nastavení vnitropodnikového účtování  
 

•  Investiční/ rozvojový plán společnosti:  
- - Dlouhodobé rozvojové dokumenty společnosti na 15 let  
- - Reporty společnosti vůči Radě města  
- - Reporty společnosti vůči zastupitelům  
- - Pracovní řád  
- - Vnitřní předpisy společnosti týkající se personalistiky  
- - Ostatní vnitřní předpisy/ pracovní postupy, kterými se společnost řídí  
- - Zprávy z interních auditů společnosti  

 
• Další doklady potřebné k testu popsaných procesů  

- Hlavní knihu za rok 2018/2019  
- Obratovou předvahu k 31.12.2018/31.3.2019  
- Seznam pohledávek/závazku k 31.12.2018/31.3.2019  
- Seznam odepisovaných pohledávek k 31.12.2018/31.3.2019  
- Seznam majetku společnosti k 31.12.2018/31.3.2019  
- Seznam soudních sporů k 31.12.2018/31.12.2019  
- Seznam bankovních úvěrů k 31.12.2019/31.12.2019  
- Plán inventarizace majetku/skladů pro rok 2018  
- Zápisy inventarizačních komisí za rok 2018  
- Nařízení jednatele vydaná v roce 2018/2019 k datu auditu  
- Zápisy z dozorčích rad za rok 2018/2019  
- Seznam úkolů a nařízení vydaných radou města pro rok 2018/2019  
- Kalkulace prodejních cen společnosti  
- Platné smlouvy uzavřené mezi městem Kutná Hora a městskou společností včetně dodatků 

smluv.  
 



duben - prosinec 
2018 1Q2019

Výdaje - provoz 4 867 230 553 312
Výdaje - úroky z úvěrů 889 334 343 323
Odpisy 181 104 474 687
Příjmy - nájem+paušály nebytů 49 980 83 811
Příjmy - ubytování 268 301 58 532
Příjmy - přefakturace 240 989
Příjmy - vratky vyúčtování 595 001
Příjmy - UP zaměstnanost 91 000
Celkem 5 937 668 1 245 271 1 371 322 142 343

Výpočet včetně nákladů na úvěr (úroky + odpisy)
Zůstává jako náklady na provoz sportoviště 4 692 397 1 228 979
Počet hodin opravdového  využití sportoviště (dle 
evidence manažera haly) 1 213 hod. 532 hod.
Skutečné náklady na 1 takovou hodinu 3 868 Kč 2 310 Kč
Kdyby hala šla 15 h. denně tj. 360 h./měs. po dobu 9 měs. 4 050 hod. po dobu 3 měs. 1 350 hod.
Náklady na 1 takovou hodinu bez navýšení výdajů 1 159 Kč 910 Kč

Výpočet bez nákladů na úvěr (úroky + odpisy)
Zůstává jako náklady na provoz sportoviště 3 621 959 410 968
Počet hodin opravdového  využití sportoviště (dle 
evidence manažera haly) 1 213 hod. 532 hod.
Skutečné náklady na 1 takovou hodinu 2 986 Kč 772 Kč
Kdyby hala šla 15 h. denně tj. 360 h./měs. po dobu 9 měs. 4 050 hod. po dobu 3 měs. 1 350 hod.
Náklady na 1 takovou hodinu bez navýšení výdajů 894 Kč 304 Kč

Příjmy za hrací plochu sportoviště (od položky 
fakturace celkem odečítám ubytování a 
přefakturaci, fakturuje se společně)

fakturace celkem                     
1 173 667,60 664 378

fakturace celkem                     
531 491,77 473 959

Průměrná přijatá cena 1 hod. reálného využití sportoviště 548 891
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